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‘Biologische plant is weerbaarder en voorkomt inboet’

Lageschaar kweekt vanaf 2023 
honderd procent gecertificeerd 
biologisch



51www.vakbladdehovenier.nl - 8/2023

De omschakeling naar een volledig biologisch 
assortiment is al lang geleden ingezet, ver-
telt Marten Lageschaar van Lageschaar Vaste 
Planten in Aalten. Het begon er al mee dat zijn 
vader, Laurens, die het bedrijf in 1977 begon, 
altijd terughoudend was met het gebruik van 
gewasbeschermingsmiddelen. ‘In die tijd was 
het veel gebruikelijker onder kwekers om met 
de spuit rond te gaan dan nu, maar daar zag hij 
toen al niets in,’ zegt Marten Lageschaar.

Vanuit hoveniersbedrijf gaan kweken
Laurens was oorspronkelijk hovenier en merkte 
dat het moeilijk was om aan vaste planten te 
komen, zeker in de Achterhoek. Daarom besloot 
hij ze zelf te gaan kweken en al snel trok dat de 
belangstelling van andere hoveniers. Uiteindelijk 
leidde dit tot een eigen bedrijf in vaste planten. 
Die achtergrond als hovenier geeft het bedrijf 
wat extra’s, vindt Marten. Ze gaan verder dan 
alleen het kweken van vaste planten. Zo biedt 
de kwekerij kant-en-klare, doordachte planten-
combinaties aan die flexibel inzetbaar zijn en 
toe te passen in elk groenontwerp. 

Deze beplantingsconcepten zijn ontwikkeld om 
de hovenier veel opties te verschaffen om zijn 
klanten gemakkelijk te kunnen voorzien in  
een kleurrijke, onderhoudsarme en klimaat-
bestendige tuin of openbare ruimte. De profes-
sionele markt waaraan zij leveren, bestaat voor 
een groot deel uit hoveniers en groenvoor-
zieners die de beplanting verzorgen voor 
bijvoorbeeld particulieren, openbaar groen, 
kantoortuinen en recreatieparken, zowel voor 
kleinere als grotere opdrachtgevers.

Natuurlijke manier
Toen Marten in het bedrijf kwam, is hij nog 
meer gaan inzetten op een natuurlijke manier 
van kweken. ‘Mijn visie is een zo hoog moge-
lijke kwaliteit te kweken met een zo laag  
mogelijke impact op het milieu. Het is belang-
rijk om uit te gaan van wat de plant nodig 
heeft. We richten ons op de behoeften van 
de plant, en daardoor worden het sterke en 
weerbare planten. Dat doen we bijvoorbeeld 
met een evenwichtige organische bemesting 
en door te zorgen voor een goede afharding. 
Bij het bouwen van de nieuwe kas hebben we 
bewust geïnvesteerd in uv-doorlatend glas; de 
planten blijven hierdoor compacter, het blad 
wordt harder en het werkt schimmelwerend.’

Op weg naar SKAL
In 2010 ging Lageschaar werken onder het 
keurmerk On the Way to PlanetProof, gericht 
op duurzaam produceren. ‘PlanetProof geeft 
richtlijnen voor een duurzame bedrijfsvoering, 
maar verplicht niet om biologisch te werken.’ 
Het was wel een stimulans voor de kwekerij om 
verdere stappen te zetten, legt de ondernemer 
uit. ‘Maar wat ik altijd in het achterhoofd houd, 
is dat de manier van kweken ook moet leiden 
tot een hogere kwaliteit.’

Volledig bio
Voor Lageschaar werd het duurzaam produ-
ceren bijna een sport en ze besloten een extra 
stap te zetten. De volgende ontwikkeling was 
om helemaal biologisch te gaan werken. Met 
de nodige administratieve en teelttechnische 
aanpassingen was dat nog een hele klus, 
maar die inspanningen werden vorig jaar 
juli beloond met een certificering van Skal 
Biocontrole. De honderd procent biologische 
teelt is volgens Lageschaar een logisch vervolg 
op de eerdere stappen, maar tegelijkertijd ook 
een best spannende sprong in het diepe. Het 
begon enkele jaren geleden met proeven van 
een paar duizend planten en toen dat goed 
verliep, volgde de volledige omschakeling.

Biologisch gaat niet alleen met de maat

schappelijk trend mee, maar biedt ook grote 

voordelen voor hoveniersbedrijven, aldus 
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‘Een keuze voor biologische planten 
scheelt hoveniers bovendien tijd en 
energie. De plant is weerbaarder en 
daardoor krijg je als hovenier minder 
te maken met inboet’
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Lageschaar is ervan overtuigd dat de kwekerij met het volledig 
biologische aanbod op de goede weg is. De maatschappelijke trend 
is er een van minder chemie, maar ook voor de hovenier levert 
het praktische voordelen op om biologische planten te gebruiken. 
‘Hoveniers willen sterke planten en wij kweken ze met de seizoenen 
mee. Verder zorgen we voor een goed gehard gewas, met een stevige 
kluit en goed wortelgestel.’

Keus voor de hovenier
‘Een keuze voor biologische planten scheelt hoveniers bovendien 
tijd en energie. De plant is weerbaarder en daardoor krijg je als 
hovenier minder te maken met inboet. Planten die niet aanslaan of 
wegvallen, vragen extra tijd voor telefoontjes en opnieuw langsgaan 
bij een klant. Als dat niet nodig is, houden zij daar ook zelf weer 
tevreden opdrachtgevers aan over.’

Binnen zijn klantenkring wordt dan ook positief gereageerd op de 
omschakeling. ‘Het trekt nieuwe klanten aan die specifiek op zoek 
zijn naar biologische planten, maar ook bestaande klanten raken  
overtuigd.’ Het zou goed zijn als steeds meer consumenten 
zich bewust worden van het nut van biologische planten, aldus 
Lageschaar. ‘Veel hoveniers gebruiken zelf ook praktisch geen  
chemische middelen meer; is het dan niet logisch om ook met  
biologische planten te gaan werken?’
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